
Vergadering raadscommissie Regionaal beleid
NOTULEN

Plaats Provinciehuis: provincieraadszaal Datum 12/09/2023
Voorzit(s)ter Lucia Dewolfs Aanvangsuur 11:00 uur

Aanwezig Jeroen Ampe, Stephan Boogaerts, Manu Claes, Tom Dehaene, Ella De 
Neve, Lucia Dewolfs (voorzitter), Françoise Devleeschouwer, Diederik 
Dunon, Marc Florquin, Lena Ghysels, Nico Janssen, Hilde Kaspers, Bart 
Nevens, Tie Roefs, Ann Schevenels, Willy Smout, Sarah Sneyers, Linda 
Van den Eede, Geertrui Windels, Marc Wynants, Walter Zelderloo en 
Tania Gilson (verslag)

Verontschuldigd Finke Jacobs, Eddy Poffé     

Agendapunten
Voorzitter Lucia Dewolfs start de vergadering met aan te kondigen dat Eddy Poffé werd 
verontschuldigd en vervangen door Walter Zelderloo. Ze gaat na of de notulen van de vorige 
vergadering goedgekeurd mogen worden.

1 Goedkeuring van het verslag van de vorige vergadering

Het verslag van de commissie van 6 juni 2023 wordt goedgekeurd. Er zijn geen opmerkingen.

2 Ondertekening Beheersovereenkomst EFRO Vlaanderen 2021-2027

Jeroen Ampe, diensthoofd Europa, geeft een toelichting aan de hand van een presentatie.

Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Jeroen Ampe voor de achtergrond waarbij de raadsleden kunnen 
besluiten of ze al dan niet akkoord gaan met de voorgelegde beslissing over de verlenging van deze 
beheersovereenkomst. Het woord ‘winst’ werd aangehaald. Voorzitter Lucia Dewolfs vindt dat er op 
zich niets mis is met dit woord. Ze stelt voor om chauvinistisch te zijn voor de provincie Vlaams-
Brabant en niet voor 20% maar voor 25% te gaan. Ze gaat na of er vragen zijn.

Willy Smout bedankt Jeroen Ampe voor de heldere toelichting. Hij deelt mee dat hiermee het gros van 
zijn vragen werden beantwoord. In de loop van de presentatie kwamen er een paar zaken naar boven 
waarover hij nog vragen wenst te stellen. Bij de GTI’s (Geïntegreerde Territoriale Investering) wordt 
aan de ene kant Kempen vermeld en aan de andere kant Limburg. Hij vraagt wat men bedoelt met 
Kempen en of dit niet voor twee derde een overlapping is met Limburg.

Jeroen Ampe antwoordt dat het gaat over de Antwerpse Kempen. Er bestaat geen overlap. De GTI-
Limburg gaat over het SALKturbo plan. De Kempen is de regio Turnhout, Houthalen, Geel richting de 
grens met Nederland. 



Willy Smout heeft een tweede vraag over de 24,5 miljoen die men als doelstelling stelt. Hij vraagt naar 
de voornaamste projecten. 

Nico Janssen legt uit dat de eerste oproepen in de nieuwe programmaperiode vorig jaar werden 
gelanceerd. De eerste beoordelingsronde wordt momenteel gefinaliseerd. Voor de eerste projecten 
wordt een projectovereenkomst opgemaakt in september-oktober. Het gaat over projecten die in de 
grote thema’s van EFRO naar voor komen rond innovatie en digitalisering. 
Voorbeelden van projecten uit de vorige programmaperiode zijn o.a. een digiloket Economie in de 
gemeente Zaventem (tool waar bedrijven op een eenvoudige manier kunnen intekenen op 
vergunningen die nodig zijn binnen een gemeente). Dit zorgt voor een gemakkelijke communicatie 
tussen ondernemingen en lokale besturen. Het project SMELL op het industrieterrein in Asse-Zellik. 
Dit is een labo waar testen uitgevoerd worden over energie-efficiëntie en hernieuwbare energie waar 
de capaciteit van zes woningen nagebouwd is. Hier kunnen ondernemingen testen uitvoeren rond 
energiesystemen, batterijen, huisenergiemanagementsystemen enz. Ander voorbeeld is Centrum 
Bouw van Buildwise, het vroegere Wetenschappelijk en Technisch Centrum voor de Bouwbedrijven 
(WTCB), waar de bouwsector ondersteund wordt en nieuwe digitale technologieën  en innovatie 
gestimuleerd worden aan de ondernemers. Anderzijds projecten rond energie-efficiëntie, sociale 
woningen en energiezuinige opzet. Bijvoorbeeld de transitie in de Slachthuiswijk in Diest of het 
Schorenshof in Leuven. Ook rond mobiliteit, vooral knelpunten op fietssnelwegen en inrichting van 
mobi/hoppinpunten. Bijvoorbeeld de fietstunnel onder de Tiensesteenweg. Tunnels en bruggen op 
fietssnelwegen die extra budget vragen, aanvullend op het Fietsfonds. Alsook incubatoren. In Leuven 
bouwt men een nieuwe incubator samen met de stad Leuven. Het project op de luchthaven in 
Zaventem rond een opleidingscentrum voor alle sectoren gaat ook van start. Dit dient om op een 
actuele innovatieve manier mensen op te leiden en nieuwe werknemers te rekruteren alsook nieuwe 
technologische toepassingen te introduceren.

Willy Smout reageert dat het heel verduidelijkend is en vult aan dat men het visueel zichtbaar moet 
maken naar de bevolking toe. Hij heeft nog een laatste vraag. Er is geen zekerheid dat de projecten 
goedgekeurd worden maar men tracht dit altijd te realiseren. Hij vraagt hoe de projecten worden 
geselecteerd met name worden er een aantal ingediende projecten uit alle provincies jaarlijks 
geëvalueerd of is het een chronologische selectie.

Jeroen Ampe legt uit dat er geen doorlopende selectie is. Bepaalde oproepmomenten worden 
opengesteld met een bepaalde call binnen een bepaalde doelstelling. We proberen dan zoveel 
mogelijk te werven in kader van de oproep binnen de provincie. Samen met het contactpunt wordt een 
dossier opgemaakt en ingediend. Het dossier wordt door Vlaanderen beoordeeld. Zo zijn er jaarlijks 2 
momenten. De thema’s van de dossiers gaan over digitalisering, innovatie, klimaat maar ook rond 
vaardigheden. Men moet toewerken naar deze specifieke data. Anders worden ze doorverwezen naar 
een volgende call. 

Nico Janssen vult aan dat er deze week vier nieuwe oproepen verschijnen. Eén rond 
innovatiecapaciteit (incubatoren), ten tweede het ontwikkelen van vaardigheden rond innovatie en 
digitalisering. Ten derde duurzaamheid rond hernieuwbare energie en ten vierde rond duurzame 
stedelijke mobiliteit. Men heeft tot half november de tijd om een vooraanmelding in te dienen. Het 
definitieve voorstel moet ingediend worden tegen begin februari 2024. Als Provinciaal Contactpunt 
verspreiden we ook de oproepen naar gekende partners, en eventuele kandidaten worden 
gecontacteerd en begeleid. Dit is een continu proces. De beslissing wordt door de beheersautoriteit 
van Vlaanderen (VLAIO) genomen. Hier worden de projectvoorstellen heel grondig gescreend en 
nagegaan of ze aan de criteria beantwoorden. Er wordt een rangorde op basis van quotering van de 
projectvoorstellen opgesteld. Afhankelijk van de quotering worden de projecten goedgekeurd en 
volgens het beschikbare budget wordt EFRO-steun toegekend. Nadien volgt het proces van technisch 
nazicht en aanpassingen zodat een projectovereenkomst kan opgesteld worden. Vervolgens kan het 
project definitief starten.

Willy Smout vindt het een fantastische interactieve manier van werken.

Voorzitter Lucia Dewolfs gaat na of er nog andere vragen zijn.

Er zijn geen vragen meer.



Voorzitter Lucia Dewolfs bedankt Jeroen Ampe en Nico Janssen. Ze concludeert dat het agendapunt 
besproken werd door de raadscommissie en kan worden voorgelegd aan de provincieraad.

Advies: het dossier mag voorgelegd worden aan de provincieraad.

3 Rondvraag

Voorzitter Lucia Dewolfs gaat na of er nog vragen of bedenkingen zijn.

Er zijn geen verdere vragen of bedenkingen.

Voorzitter Lucia Dewolfs deelt mee dat de volgende raadscommissies, onder voorbehoud van 
agendapunten, zullen doorgaan op 10 oktober om 13 uur, 7 november om 13 uur en 5 december om 
13 uur. Ze vult aan dat de vergadering steeds wordt bevestigd met een uitnodiging en een teamslink.

Datum volgende vergadering 10 oktober 2023 om 13 uur.

Einduur van deze vergadering 11:40 uur

De secretaris, De voorzitter,

Tania Gilson/Karima Arredouani Lucia Dewolfs


